
O VOLITVAH V KRAJEVNI SKUPNOSTl ZADVOR
Konec lanskega novembra so v KS Zadvor edini v občini Moste-Polje imeli

splošne neposredne volitve za člane in predsednika sveta KS. Vzorao priprav-
Ijenih volitev, po vzoru splošnih republiških volitev, se je na šestih voliščih
udeležilo 58,9% volilcev. Verjetno krajani še niso vajeni, da bodo o njihovih
težavah, »njihovih« cestah, in pošti odločali Ijudje, za katere (ne)bodo oddali
svoj glas. Pa še to! Volitve je pripravila KS preko lastne mreže in z lastnimi
sredstvi.

Krajani pa so reagirali bolj medlo.
Kljub temu je svet izvoljen in dobili so
tudi prvega predsednika sveta, izvo-
ljenega na neposrednih splošnih voli-
tvah. To je gospod Miha Berčič.
V svetu KS pa so še: Jože Bitenc,
Adolf Boc, Ciril Černe, Franc Gar-
bajs, Irena Juvan. Janez Juvan, Milan
Keber, Anton Lipovec, Vlado Oma-
hen, Jani Oven, Marjan Pajek, Janez
Selan, Franc Trkov in Lojze Trtnik.

Pogovor z gospodom Berčičem bi
se moral sicer začeti nekako s pred-
stavitvijo. Vendar pa se je g. Miha
Berčič ob mojem vprašanju le skriv-
nostno nasmejal in dejal, da ga ljudje
že tako ali tako poznajo, češ, da je
zadosti star.

Prav, g. Berčič, pa se pogovarjajva
o volitvah.

»Prav gotovo gredo zasluge za voli-
tve Demosu, ki je dal idejo o nepo-
srednih splošnih volitvah. Drugo
vprašanje ob tem. da so volitve bile,
pa je pričakovanje novega sveta, ki
naj bi bil bolj aktiven od prejšnjega.
Čeprav s tem seveda nočem reči. da je
bil prejšnji svet slab. Nepristransko
lahko rečem. da je prejšnji svet
ogromno naredil na področju dejav-
nosti, ki jih opravlja KS. Pogoji za

poslovanje KS glede na gospodarski
položaj so slabi, z uresničevanjem
programov na moremo začeti. ker
niso sprejeti proračuni na republiški
ravni.«

Kolikšna je odvisnost od mesta in
republike?

»Na odvisnost naletimo predvsem
tam, kjer gre za večja sredstva. Če so
to manjše vsote. so pripravljeni finan-
cirati krajani sami, posegov pa, ki bi
jih financirala KS sama, je izredno
malo. Sicer je vse napisano v progra-
mih, a vse ostaja le na papirju.«

Menite, da bo z novo tokalno sa-
moupravo izginil del te odvisnosti?

Vemo namreč, da naj bi bile z 1. '93
velike občine razdrobljene na manjše
in ena teh je tudi KS Zadvor.

»Res je. Občina Zadvor bi segala
do Besnice in Lipoglava. Verjetno pa
se bo moralo o taki odločitvi odločati
na referendumu. Sicer pa bo več mož-
nosti za razvoj le z zakonskim zagoto-
vilom, da bo KS oz. občina Zadvor
ekonomsko in gospodarsko samo-
stojna.«

Svet KS ima precej dela. Kaj je
trenutno vaš glavni cilj?

»Smo v fazi imenovanja statutarnih
komisij, ki bo potekalo do konca fe-
bruarja. Prizadevamo pa si za izdajo

Miha Berčič

lokacijskega dovoljenja za gradnjo
nove pošte z novo telefonsko cen-
tralo, ki naj bi stala na lokaciji pred
vrtcem poleg ZD. Lokacijska odločba
pa rešuje tudi vprašanje zemljišča, če-
prav letos še ne napovedujemo za-
četka del, saj PTT podjetje nima de-
narja. Kot je bilo rečeno že na zboru
krajanov, je v načrtu še graditev no-
vega pokopališča ter v okviru že ob-
stoječega ureditev mrliške vežice. Se-
veda vse s sodelovanjem cerkve. Po-
tem sta v načrtu še cesta proti Lipo-
glavu (1700 m) in proti Pečarju. Pov-
sod pa lahko seveda zraven naredimo
zvezdico, ki pa niso zvezdice v KS,
temveč v tistih institucijah, ki naj bi
finančno odločale o začetku del. Pri-
oriteta v načrtih pa je zagotovo odsek
Litijske ceste od Dobrunj do Sostra.
Čeprav le ta sodi v republiško pristoj-
nost, pa je stanje tako slabo, da je
ogrožena varnost uporabnikov ceste.
Upam pa, da bodo ob teh cenah ben-
cina in naftnih derivatov tudi v repu-
bliki našli kakšna sredstva. Se pa ob

takih projektih srečujemo s procedu-
r;imi, ki nam še sedaj. ko včasih iš-
čemo soglasje le za odkup nekaj kva-
dratnih metrov. kjer bi lahko naredili
avtobusno postajo. delajo pregla-
vice.«

Ko smo že pri avtobusu. Vsako
jesen, ko hočejo poletni vozni red tri-
najstice podaljšati za celo leto, se
mora KS kar pošteno boriti, da Jnte-
gral tega ne stori. Kako je s tem in
s prevozom prebivalcev iz oddalje-
nejših krajev?

»Problem je cena. Če bodo namreč
prevozniki zvišali tarife do te tnere,
da bodo poslovali rentabilno, se po-
tem pojavlja vprašanje, koliko se
bomo še vozili. Avtobus do oddalje-
nejših krajev pa je vprašanje zasebne
pobude. Morda bi bilo zanimivo ve-
deti, da sta imela Sostro in Zadvor
pred vojno.kar dva prevoznika. ki sta
vozila potnike v Ljubljano in nazaj.
Vprašanje pa je tudi potreba po avto-
busu s štiridesetimi sedeži, ki prepelje
petnajst potnikov.«

Naša KS ninta velikih industrij-
skih obratov. Kaj pa turizetn?

»Če ne gledam le v mejah KS Zad-
vor, ampak širše, imamo Trebeljevo,
Lipoglav, Javor, kjer so idealni pogoji
za razvoj kmečkega turizma. Tudi
v naši KS so možnosti, saj le malokdo
ve, da poteka preko KS Zadvor
evropska pešpot. Imamo izredna po-
dročja za vse vrste športa. Vendar pa
je gostinstvo razmeroma siromašno.
Pogoj za razvoj turizma pa je čuvanje
naravne in kulturne dediščine, okoija
in narave. Saj moram reči, da me prav
srce boli, ko hodim po naših poteh,
kjer leži polivinil, papir in odpadki.
V svetu smo se zato tudi odločili, da
poleg ostalih komisij ustanovimo tudi
posebno komisijo za varstvo okolja.
In prav tu se začenja turizem. Pri čisti
naravi in opori v kmetijstvu, lovstvu
in ribištvu.«

Govorili ste le o naravnih lepotah.
Kaj pa Urh, cerkev v Zavogljem, iz-
delava butaric, ki so skoraj edinstven
primer v Sloveniji?

»K popularizaciji domačih stvari
prispeva vsako leto Aktiv kmečkih

malih živali. Razstav. kakršne pri-
pravljajo. bi si želeli več, morda dva-
krat letno. Cerkve v Zavogljem pa
ljudje niti ne poznajo. Če bi nekdo
znal. bi lahko postavil ob njej trgo-
vino s spominki in butaricami in ne bi
se več čudili. če bi zašel na naš konec
tudi kakšen avtobus s turisti.«

Ste neodvisni kandidat. Kaj menite
o poplavi Demosovih poslancev, ki
jihje v svetu, kjerje štirinajst članov,
skoraj pol?

»Mislim, da se stvari počasi umir-
jajo. Po prvih demokratičnih volitvah
smo zanihali nihalo v eno skrajno
lego. sedaj pa le to počasi prihaja
nazaj. v drugo skrajno lego, ki pa je
zaradi upora tnanjša od prejšnje. Čas,
v katerem se bo nihalo umirilo, pa je
odvisen predvsem od trenja. Glede na
politično situacijo v KS pa po starem
kitajskem pregovoru: »Ni važno,
kakšne barve je mačka. važno, da
dobro lovi miši.« Ceste in pošto bomo
uporabljali vsi. ne glede na barvo.«

Kakšne cilje ste si postavili ob
sprejemu kandidature?

»Nisem razmišljal toliko o konkret-
nih problemih, kot o tem, da moramo
preseči delitve v KS. ki so nastale iz
takih ali drugačnih razlogov. Rad bi
konstruktivno mnenje vseh, ki so pri-
pravljeni delati, ne glede na strankar-
sko pripadnost. Čeprav je tudi ta za-
željena, da pridemo, do konfrontacije
mišljenj in tako do kvalitetnejših re-
zultatov. Sem pa proti temu, da bi
strankarsko pripadnost uporabljali za
reševanje problemov. Prepričan sem,
da so mladi strankarsko manj obre-
menjeni in jih zato skušamo vključiti
v delo sveta v čim večjem številu.«

In vam to uspeva?
»Prekmalu je še, da bi lahko rekel.

Sicer se pa račune polaga vsako leto
in takrat bomo potegnili črto. Mislim
pa, da bomo naredili še marsikatero
stvar, saj, če si dovolj siten, sredstva
že nekako dobiš.«

Kaj bi si zaželeli v svetu KS? Več
zagona, energije, volje ali bržkone
večfinanc?

»Ve£ financ. samo to! Ostalo
imamo.«

Najlepša hvala gospodu Berčiču in
čeprav na začetku »manjka« predsta-
vitev. upam, da ste ga skozi tale pogo-
vor spoznali s prave strani.

Tanja Bricelj


